
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

  Sammanträdesdatum 
   2024-05-28     

 
 
Plats och tid Tingshuset, Bollebygd kl. 13:00-16:45 
  
Ledamöter Ulf Rapp (S) (ordförande) §§65-82, §§85-94 

Daniel Persson (SD) (vice ordförande) §§65-82, §§85-94 
Ingridh Anderén (M) (2:e vice ordförande) 
Beatrice Ekelund (S) §§65-85, §§87-94 
Helena Thelin (S) 
Stefan Hederdal (M) §§65-85, §§87-94 
Peter Gregorics (FR) 
Cecilia Carlhson (KD) §§65-85, §§87-94 
Fredrik Olofsson (C) 
Lisette Vermeulen (SD) §§83-84 ersätter Daniel Persson (SD) (vice 
ordförande) pga jäv, §86 ersätter Cecilia Carlhson (KD) pga jäv 
Eva Svantesson (M) §§83-84 ersätter Ulf Rapp (S) (ordförande) pga 
jäv, §86 ersätter Beatrice Ekelund (S) pga jäv 
Rose-Marie Grune (MP) §86 ersätter Stefan Hederdal (M) pga jäv 

  
Ersättare Lisette Vermeulen (SD) §§65-82, §§87-94 

Ewa-Maria Andorff-Ripa (SD) 
Eva Svantesson (M) §§65-82, §85, §§87-94 
Michael Plogell (FR) 
Rose-Marie Grune (MP) §§65-85, §§87-94 
Hannu Sutinen (L) 

  
Övriga närvarande Suzanna Bengtsson (Kanslichef/kommunsekreterare) 

Monica Holmgren (Kommundirektör) 
Ulrika Borg (HR-chef) §66 
Karl Fjällglim (Mark- och exploateringsingenjör) §67 
Anna Lund (Plan- och exploateringschef) §68, §§71-72 
Anna Dahlbäck (Samhällsplanerare) §§69-70 
Daniel Aronsson (Ekonomichef) §73 
Hannes Wallberg (Lokalstrateg) §74 
Karl Norlander (Redovisningschef) §§75-76 

  
Utses att justera Daniel Persson (SD), § 65-82, § 85-94 

Peter Gregorics (FR), § 83-84 
  
Justeringens plats och 
tid 

Digital signering ,  2024-05-29   17:00 

  
Paragrafer §§65-94 
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Sekreterare    
 Suzanna Bengtsson  

Ordförande         
 Ulf Rapp (S), § 65-82, § 85-

94 
Ingridh Anderén (M), § 83-
84 

Underskrifter 

Justerande         
  Daniel Persson (SD), § 65-

82, § 85-94 
Peter Gregorics (FR), § 83-
84 

 

ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens digitala anslagstavla 2024-05-30. Anslaget tas ner 2024-
06-21. Protokollet förvaras i kommunhuset. 
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Innehållsförteckning 
§65 Uppgift om digital signering av protokollet 
§66 Lönekartläggning ur ett jämställdhetsperspektiv - information 
§67 Markanvisning för bostäder inom Bergadalen, Erikstorp 1:279 – beslut om uppdrag 
§68 Avslut av planuppdrag Flässjum 2:59, Nyhem 
§69 Detaljplan Nyhem, Flässjum 2:59 samt Flässjum 2:69 - planuppdrag 
§70 Avslut av planuppdrag för ny förskola i Olsfors 

§71 Lokaliseringsstudie förskola i Olsfors, samt avslut av uppdrag kring ökade kostnader för 
ny förskola i Olsfors 

§72 Planuppdrag för Örlid 1:32 och 1:62, Örelundskolan 
§73 Utveckling skolområdet Olsfors 
§74 Lokalresursplan 2025-2034 - beslut om remiss 
§75 Uppföljningsrapport april 2024, kommunstyrelsen 
§76 Uppföljningsrapport april 2024, Bollebygds kommun 

§77 Svar på motion (FR) om att anlita en AI-expert för genomlysning av kommunens 
verksamheter 

§78 Svar på motion (V) om framtida utbyte av kommunens sopkärl 
§79 Partistöd 2024 - Socialdemokraterna 
§80 Partistöd 2024 - Moderaterna 
§81 Partistöd 2024 - Centerpartiet 

§82 Begäran från teknik- och servicenämnden om investeringsmedel för ombyggnation 
kontorsplatser 

§83 Årsredovisning och verksamhetsuppföljning 2023 för Södra Älvsborgs 
Räddningstjänstförbund (SÄRF) 

§84 Årsredovisning 2023 för Boråsregionen, Sjuhärads kommunalförbund 
§85 Årsredovisning 2023 för Tolkförmedling Väst 
§86 Årsredovisning 2023, Stiftelsen Bollebygds hyresbostäder 
§87 Samverkansavtal e-arkiv i Sjuhärad 
§88 Samverkansavtal inom tillsynsområdena alkohol, tobak och receptfria läkemedel 
§89 Trafikverkets åtgärdsprogram för omgivningsbuller 2024-2028 - yttrande 
§90 Remiss; Riktlinjer bostadsförsörjning - yttrande till Marks kommun 
§91 Redovisning av delegeringsbeslut 
§92 Meddelanden 
§93 Information från politiska uppdrag 
§94 Kommundirektören informerar 
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§65 

Uppgift om digital signering av protokollet 

Ärendet 
Ärendet 
Protokollet är digitalt justerat och saknar därför namnunderskrifter. Ulf Rapp (S) har genom 
elektronisk underskrift av detta dokument undertecknat paragraf 65-82 och 85-94, som 
mötesordförande. Daniel Persson (SD) har som justerare genom elektronisk underskrift av detta 
dokument undertecknat paragraf 65-82 och 85-94. Ingridh Anderén (M) har genom elektronisk 
underskrift av detta dokument undertecknat paragraf 83-84 som mötesordförande. Peter 
Gregorics (FR) har som justerare genom elektronisk underskrift av detta dokument endast 
undertecknat paragraf 83-84.  
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§66 

Lönekartläggning ur ett jämställdhetsperspektiv - information 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
HR-chef Ulrika Borg redogör för kommunens lönekartläggning ur ett jämställdhetsperspektiv. 
  
Närvarande ges tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen. 
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§67     KS2024/128 

 
Markanvisning för bostäder inom Bergadalen, Erikstorp 1:279 – 
beslut om uppdrag  

Beslut 
Kommunstyrelsen ger plan- och exploateringsavdelningen i uppdrag att genomföra en 
markanvisning för fastigheten Erikstorp 1:279. 
 

Ärendet 
Detaljplan för del av Erikstorp 1:183 m.fl., öster om Skräddargårdshöjd vann laga kraft 2020-06-
10. Under 2023 har markplanering färdigställts genom schaktning samt har avstyckningen 
färdigställts. Detaljplanen möjliggör för flerbostadshus och har därför inte ansetts lämpliga att 
fördela enligt tomtkön utan en markanvisning till byggföretag anses därmed som en lämpligare 
lösning. Kommunen har kontaktats av byggföretag som visat intresse för bostadsbyggnation där 
kommunen äger marken. Genom markanvisning kan kommunen utse ett byggföretag som får 
markanvisningen. Efter beslut av byggföretag skrivs ett markanvisningsavtal mellan kommunen 
och byggföretaget. Därigenom bekräftas dels att kommunen tilldelat en specifik byggherre en 
markanvisning för ett visst projekt, dels att byggherren har accepterat de kommunala villkoren 
som utgör en förutsättning för markanvisningen. Enligt riktlinjer för markanvisningar 
(KS2017/49) beslutar kommunstyrelsen om att en markanvisning ska ske. 
  
Intäkterna från försäljningen av marken bedöms motsvara de intäkter som en försäljning av 
enskilda tomter innebär. Anskaffningsvärdet för Erikstorp 1:279 har beräknats till 758 839 
kronor. Utöver kostnader för anläggning av tomterna har kommunen anlagt vägar och VA i 
området. Vid en försäljning av marken kommer anskaffningsvärdet av tomten räknas av mot 
intäkten. Eventuellt överskott kommer att redovisas som vinst. Denna förväntade vinst kommer 
användas för att finansiera anlagda tekniska anläggningar i exploateringsområdet. Vid en framtida 
anslutning av blivande bostäder kommer en anslutningsavgift avseende VA att tas ut enligt då 
gällande taxa. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen ger plan- och exploateringsavdelningen i uppdrag att genomföra en 
markanvisning för fastigheten Erikstorp 1:279. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
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 §60 KSAU Markanvisning för bostäder inom Bergadalen, Erikstorp 1:279 – beslut om 
uppdrag 

 Kartbilaga, Bergadalen, För Markanvisning 

Skickas till 
Plan- och exploateringsavdelningen 
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§68     KS2022/54 

 
Avslut av planuppdrag Flässjum 2:59, Nyhem  

Beslut 
Kommunstyrelsen avslutar planuppdrag Flässjum 2:59, Nyhem. 
 

Ärendet 
2022 lämnade kommunstyrelsen planuppdrag för Bollebygd Flässjum 2:59 samt lade till 
uppdraget på listan för planprioritering. Planförslagets syfte var att bebygga fastigheten med en 
större byggrätt i fem våningar med tillhörande källargarage. Byggnaden föreslogs användas till 
båda handel/kontor samt bostäder.  Under planarbetet har det uppkommit svårigheter med att 
tillskapa en bostadsnära utemiljö som skyddar mot omgivningsbuller. Om fastigheten intill, 
Flässjum 2:69, kan ingå i planarbetet kan en bättre kvartersstruktur skapas. Avslutandet av 
planuppdrag bedöms inte medföra några negativa ekonomiska konsekvenser. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att planuppdraget Flässjum 2:59 Nyhem behöver 
avslutas och att nytt planuppdrag behöver ges för fastigheterna Flässjum 2:59 och 2:69, för att 
uppnå en tillfredställande kvartersstruktur som möjliggör en rationell exploatering i området som 
gynnar utvecklingen i centrala Bollebygd.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen avslutar planuppdrag Flässjum 2:59, Nyhem. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §61 KSAU Avslut av planuppdrag Flässjum 2:59, Nyhem 
 §131 KS Planuppdrag för Bollebygd, Flässjum 2:59 

Skickas till 
Plan- och exploateringsavdelningen 
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§69     KS2024/125 

 
Detaljplan Nyhem, Flässjum 2:59 samt Flässjum 2:69 - planuppdrag  

Beslut 
Kommunstyrelsen ger ett planuppdrag för fastigheterna Flässjum 2:59 och 2:69. 
 

Ärendet 
2022 lämnade kommunstyrelsen planuppdrag för Bollebygd Flässjum 2:59 samt lade till 
uppdraget på listan för planprioritering. Planförslagets syfte var att bebygga fastigheten med en 
större byggrätt i fem våningar med tillhörande källargarage. Byggnaden föreslogs användas till 
båda handel/kontor samt bostäder. Under planarbetet har det uppkommit svårigheter med att 
tillskapa en bostadsnära utemiljö som skyddar mot omgivningsbuller. Om fastigheten intill, 
Flässjum 2:69, kan ingå i planarbetet kan en bättre kvartersstruktur skapas. 
  
Nytt planuppdrag kommer att bekostas av planavgift. Då fastighetsägaren för Flässjum 2:59 
redan bekostat en del av planarbetet bedöms denna få en reducerad planavgift. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att nytt planuppdrag behöver ges för fastigheterna 
Flässjum 2:59 och 2:69 för att uppnå en tillfredställande kvartersstruktur som möjliggör en 
rationell exploatering i området, som gynnar utvecklingen i centrala Bollebygd.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen ger ett planuppdrag för fastigheterna Flässjum 2:59 och 2:69. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §62 KSAU Detaljplan Nyhem, Flässjum 2:59 samt Flässjum 2:69 - planuppdrag 

Skickas till 
Plan- och exploateringsavdelningen 
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§70     KS2021/99 

 
Avslut av planuppdrag för ny förskola i Olsfors  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avsluta planuppdrag för Örlid 1:2 m.fl. Lövaslätt. 
 

Ärendet 
Dåvarande samhällsbyggnadsförvaltning upprättade 2021 en lokaliseringsutredning för en ny 
förskola i Olsfors, SBN2020/177. I utredningen konstaterades att Örelundskolan och Söråns 
förskola var i behov av större lokaler. Förslaget var att bygga en ny förskola i 6 avdelningar för 
120 barn i Olsfors och att Örelundskolan skulle återta förskolebyggnaden som ursprungligen 
upprättats som lågstadieskola. Samtidigt bedömdes en biblioteksfilial i Olsfors kunna 
återupprättas i Söråns lokaler. Utredningens bedömning var att Område 5: Omegatomten var den 
mest lämpliga platsen för en ny förskola i Olsfors. 
  
Kommunstyrelsen gav 2021 dåvarande samhällsbyggnadsnämnden ett planuppdrag för en ny 
förskola i Olsfors på så kallade Omegatomten, fastigheterna Örlid 1:2, Lövaslätt 1:1 och Lövaslätt 
1:12, KS2021/99. Under detaljplanearbetet genomfördes två markmiljöutredningar som 
konstaterade markföroreningar i det översta jordlagret i delar av planområdet. Det konstaterades 
att saneringsåtgärder behövdes för att platsen skulle kunna användas för förskoleverksamhet, 
samtidigt som saneringen skulle innebära att detaljplanen blev dyrare än vad som tidigare hade 
uppskattats. 
  
2023 beslutade kommunstyrelsen att ge dåvarande samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
undersöka alternativa lokaliseringar för en förskola i Olsfors i en ny lokaliseringsutredning, 
KS2023/183, §137. Arbetet med detaljplanen Örlid 1:2 m.fl. Lövaslätt beslutades samtidigt att 
lämnas vilande, i väntan på vad undersökningen av en alternativ plats skulle ge för resultat. 
Omegatomten ingick även i denna utredning och prioriterades lågt i prioriteringsordningen på 
grund av det stora behovet av utredningar och sanering. 
  
Behovet för 2021 års lokaliseringsutredning baserades på lokalresursplanen för 2020-2029 och 
dess befolkningsprognos som förväntade en ökning med 230 förskolebarn och 270 skolbarn i 
hela kommunen. I prognosen för 2022-2032 förväntas antalet förskolebarn att öka med 5 och 
antalet skolbarn förväntas minska med 66. Behovet av en ny förskola i Olsfors har därmed 
ändrats sedan planuppdraget gavs. 
  
Lokalbehovet bedöms kunna lösas inom skolområdet genom förvärvet av grannfastigheterna. 
Den nya inriktningen innebär en totalkostnad i investering till ungefär 50 procent av vad det hade 
kostat att bygga ny förskola. En ny inriktning innebär att vi kostnadsför de utredningar som 
gjorts i det gamla projektet och att dessa belastar driften. Summan för utredningarna är 317 tkr. 
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Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att planarbete Örlid 1:2 m.fl. Lövaslätt inte längre är 
aktuellt eftersom lokalbehovet har ändrats, platsens bedömts olämplig och att fler behov kan 
tillgodoses genom att befintligt skolområde utökas. För att utöka skolområdet behöver ett nytt 
planarbete startas.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att avsluta planuppdrag för Örlid 1:2 m.fl. Lövaslätt. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §63 KSAU Avslut av planuppdrag för ny förskola i Olsfors 
 Kapacitetsutredning Töllsjöskolan och Örelundskolan 
 Lokaliseringsutredning förskola i Olsfors, 240429 
 Miljöteknisk markundersökning Olsfors 23-06-22 
 §93 KS Planuppdrag för ny förskola i Olsfors 

Skickas till 
Plan- och exploateringsavdelningen  
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§71     KS2023/183 

 
Lokaliseringsstudie förskola i Olsfors, samt avslut av uppdrag kring 
ökade kostnader för ny förskola i Olsfors  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna lokaliseringsstudie förskola i Olsfors med förslag till 
alternativ lösning för att möta Örelundskolans lokalbehov, samt att avsluta uppdrag kring ökade 
kostnader för ny förskola i Olsfors enligt kommunstyrelsens beslut 2023-08-29, § 137. 
 

Ärendet 
När detaljplanen Örlid 1:2 m.fl. Lövaslätt beslutades att lämnas vilande fick dåvarande 
samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att undersöka andra lokaliseringsalternativ till grund för 
en ny detaljplan för förskola i Olsfors. Behovet utgår från att både Örelundskolan och Söråns 
förskola behövde utökade lokaler samt att en kommunal biblioteksfilial behövde tillskapas i 
Olsfors. Därför utreds en förskola om 6 avdelningar för 120 barn i Olsfors i denna utredning. Då 
förutsättningar har ändrats sedan uppdraget gavs presenteras en alternativ lösning där nuvarande 
lokalbehov löses genom nybyggnation på grannfastigheter till Örelundskolan samt mindre 
utbyggnad av Söråns förskola. Lokalbehovet bedöms kunna lösas inom skolområdet genom 
förvärvet av grannfastigheterna. Den nya inriktningen innebär en totalkostnad i investering till 
ungefär 50 procent av vad det hade kostat att bygga ny förskola. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att arbete med detaljplan för ny förskola i Olsfors kan 
avslutas. Förvaltningen bedömer också att ett planarbete på fastigheterna Örlid 1:32 och 1:62 
behövs för att kunna utöka befintligt skolområde och således tillgodose Örelundskolans 
lokalbehov och återupprätta en kommunal biblioteksfilial. Detta beslut tas i eget ärende. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna lokaliseringsstudie förskola i Olsfors med förslag till 
alternativ lösning för att möta Örelundskolans lokalbehov, samt att avsluta uppdrag kring ökade 
kostnader för ny förskola i Olsfors enligt kommunstyrelsens beslut 2023-08-29, § 137. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §64 KSAU Lokaliseringsstudie förskola i Olsfors, samt avslut av uppdrag kring ökade 

kostnader för ny förskola i Olsfors 
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Skickas till 
Plan- och exploateringschef 
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§72     KS2024/124 

 
Planuppdrag för Örlid 1:32 och 1:62, Örelundskolan  

Beslut 
Kommunstyrelsen ger kommunstyrelseförvaltningen ett planuppdrag för skola i Olsfors på 
fastigheterna Örlid 1:32 och 1:62. 
  
I samband med framtagandet av plan ska medborgardialog genomföras. Synpunkter från 
densamma ska framgå i kommande beslutsunderlag. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen gav 2023 dåvarande samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att undersöka 
alternativa lokaliseringar för en förskola i Olsfors i en ny lokaliseringsutredning, KS2023/183 
§137. Tidigare behov föreslogs mötas genom att bygga en ny förskola i 6 avdelningar för 120 
barn i Olsfors och att Örelundskolan skulle återta förskolebyggnaden som ursprungligen 
upprättats som lågstadieskola. En biblioteksfilial i Olsfors bedömdes även kunna återupprättas i 
den befintliga förskolebyggnaden. Förslaget om en ny förskola i Olsfors har därför i grunden 
även varit att lösa Örelundskolans lokalbehov. 
  
Örelundskolans lokalbehov finns beskrivna bl.a. i en kapacitetsutredning som utfördes 2019. 
Utredningen identifierade flera så kallade flaskhalsar i verksamhetens lokaler. 
Kapacitetsutredningen konstaterade att skolan inte kan bedriva undervisning med fler klasser per 
årskurs på grund av bristen på klassrum och grupprum. I praktiken innebär det att dela upp 
elevgrupperna oavsett storlek i mindre grupper är en utmaning. Hösten 2023 gjorde dåvarande 
samhällsbyggnadsförvaltningen platsbesök på skolan. Verksamheten konstaterade då samt via 
mailkontakt att flaskhalsarna till stor del kvarstår. Fler klassrum, mötesrum, grupprum och en 
bättre trafik-och parkeringssituation, tycks utgöra de största behoven. Verksamheten menar att 
bristen på grupprum i synnerhet påverkar möjligheten att bedriva en likvärdig undervisning för 
alla elever. 
  
De senaste befolkningsprognoserna för barn i förskole- och skolålder visar på en mindre 
expansiv utveckling än när uppdraget om förskola i Olsfors gavs. Behovet av förskolelokaler 
bedöms kunna lösas genom minde utbyggnad av Söråns förskola. 
  
Hösten 2023 har kommunen haft dialog med fastighetsägarna till Örlid 1:32 och 1:62 om att köpa 
fastigheterna. Fastigheterna ligger intill Örelundskolan och Söråns förskola. Båda fastigheterna 
köptes av kommunen i början på 2024. Förvärvet innebär att befintligt skolområde kan utökas 
och att Örelundskolans lokalbehov samt behovet om en kommunal biblioteksfilial kan 
tillgodoses. 
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Lokalbehovet bedöms kunna lösas inom skolområdet genom förvärvet av grannfastigheterna. 
Den nya inriktningen innebär en totalkostnad i investering till ungefär 50 procent av vad det hade 
kostat att bygga ny förskola. En ny inriktning innebär att vi kostnadsför de utredningar som 
gjorts i det gamla projektet och att dessa belastar driften. Summan för utredningarna är 317 tkr. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att ett planarbete på fastigheterna Örlid 1:32 och 1:62 
behövs för att kunna utöka befintligt skolområde och således tillgodose Örelundskolans 
lokalbehov och återupprätta en kommunal biblioteksfilial.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen ger kommunstyrelseförvaltningen ett planuppdrag för skola i Olsfors på 
fastigheterna Örlid 1:32 och 1:62. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande tilläggsförslag: I samband med framtagandet av plan ska 
medborgardialog genomföras. Synpunkter från densamma ska framgå i kommande 
beslutsunderlag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar först om arbetsutskottets förslag kan antas och finner att så sker. Därefter 
frågar ordföranden om Ulf Rapps (S) tilläggsförslag bifalls eller avslås och finner att 
kommunstyrelsen bifaller tilläggsförslaget.  
 

Beslutsunderlag 
 §65 KSAU Planuppdrag för Örlid 1:32 och 1:62, Örelundskolan 
 Alternativ lösning, förskola och skola i Olsfors, 240424 
 Undersökning för annan användning av byggnad på Örlid 1_62, Svar till KSAU, 240520 
 Kapacitetsutredning Töllsjöskolan och Örelundskolan 

Skickas till 
Plan- och exploateringsavdelningen 
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§73     KS2024/146 

 
Utveckling skolområdet Olsfors  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ansöka om rivningslov och riva byggnaderna på Skolvägen 3 och 4 
under 2024 samt anlägga en grusad parkeringsyta på fastigheten på skolvägen 
3. Kommunstyrelsen ansöker om investeringsbudget på 2,0 mnkr för genomförande under 2024. 
 

Ärendet 
Örelundsskolan i Olsfors har ett behov av att utveckla sitt skolområde varför strategisk fastighet 
köpt in två fastigheter i anslutning till skolområdet, Skolvägen 3 och Skolvägen 4. Ett första steg i 
utvecklingen av området är att riva de byggnader som idag ligger på fastigheterna för att bland 
annat skapa yta för parkering. I samband med iordningställandet av den grusade parkeringsytan 
planeras även ett gångstråk in till skolområdet längs med Skolvägen. 
  
Investeringsutgiften för rivning samt iordningställande av ytan på Skolvägen 3 till grusparkering 
beräknas landa på runt 2 mnkr. Då kommunstyrelsen saknas investeringsbudget för utgiften 
behöver investeringsbudget beviljas innan genomförandet. Behovet finns sedan tidigare beskrivet 
i kommunens långsiktiga investeringsplan under projekt ”Förskola Olsfors” och kan avräknas 
från den posten. Som alternativ för hela projektet är att invänta kommunfullmäktiges 
budgetbeslut i november. 
  
Fastigheten Skolvägen 3 planeras nyttjas som parkering för att möta det parkeringsbehov som 
finns för verksamheten och besökare. Idag finns en detaljplan som tillåter bostadsbebyggelse 
varför en ändring av detaljplanen måste göras innan man kan få ett permanent bygglov för 
parkering. För att kunna nyttja ytan till parkering redan i samband med rivningen kan i stället ett 
tidsbegränsat bygglov för en grusad parkeringsyta sökas. Alternativet är att ytan står outnyttjad 
tills detaljplanen är på plats eller att byggnaderna, om de inte rivs i närtid, blir tillhåll. 
Bedömningen är därför att rivning av byggnaderna och ett tidsbegränsat bygglov för 
grusparkering är det bästa alternativet ur både ett behovs- och säkerhetsperspektiv. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att ansöka om rivningslov och riva byggnaderna på Skolvägen 3 och 4 
under 2024 samt anlägga en grusad parkeringsyta på fastigheten på skolvägen 
3. Kommunstyrelsen ansöker om investeringsbudget på 2,0 mnkr för genomförande under 2024. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
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Beslutsunderlag 
 §66 KSAU Utveckling skolområdet Olsfors 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§74     KS2024/81 

 
Lokalresursplan 2025-2034 - beslut om remiss  

Beslut 
Kommunstyrelsen skickar förslag på Lokalresursplan 2025-2034 på remiss till facknämnderna 
som ska yttra sig om förslaget senast i augusti 2024. Fokus ska särskilt ligga på nämndens egna 
avsnitt i planen (5.1–5.5). 
 

Ärendet 
Lokalresursplanering en grundbult för att effektivt hantera kommunens tillväxt och möta behovet 
av kommunal service över tid. Uppdraget omfattar en årlig samordning av verksamhetsplanering 
samt planering av kommunens lokalanvändning. Syftet med lokalresursplanen är att erhålla en 
överskådlig och samlad plan för både nuvarande och framtida lokaler, samt att få gemensam 
förståelse för verksamheternas kommande behov. Bollebygds kommun ska sträva efter att ha 
lämpliga lokaler som stödjer, utvecklar och främjar verksamheternas mål. Lokalerna som 
kommunen har till sitt förfogande bör vara funktionella, hälsosamma och säkra; samtidigt som 
hänsyn tas till finansiell påverkan. Lokalresursplanen utarbetas av lokalstrateg som får stöd av 
lokalgruppen - där samtliga nämnder har en representant. 
  
Lokalresursplanen lämnas till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige i samband med 
budgetarbetet för politisk hantering och beslut. Lokalresursplanen är ett strategiskt dokument och 
ligger till grund för kommunens långsiktiga investeringsplanering. Planen revideras årligen i 
samband med budgetprocessen. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen skickar förslag på Lokalresursplan 2025-2034 på remiss till facknämnderna 
som ska yttra sig om förslaget senast i augusti 2024. Fokus ska särskilt ligga på nämndens egna 
avsnitt i planen (5.1–5.5). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
  
 

Beslutsunderlag 
 §67 KSAU Lokalresursplan 2025-2034 – beslut om remiss 
 Lokalresursplan 2025-2034 

Skickas till 
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Socialnämnden, teknik- och servicenämnden, utbildningsnämnden, bygg- och miljönämnden 
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§75     KS2024/148 

 
Uppföljningsrapport april 2024, kommunstyrelsen  

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner uppföljningsrapport april 2024, för kommunstyrelsen. 
 

Ärendet 
Efter april är kommunstyrelsens utfall 26,8 mnkr vilket är enligt budget men 4,8 mnkr högre 
jämfört med april 2023. Uppföljningsrapporten innehåller en prognos på budget i balans. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen godkänner uppföljningsrapport april 2024, för kommunstyrelsen. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
  
 

Beslutsunderlag 
 Uppföljningsrapport april 2024, Kommunstyrelsen 
 §68 KSAU Uppföljningsrapport april 2024, kommunstyrelsen - information 
 Uppföljningsrapport april 2024, kommunstyrelsen 

Skickas till 
Ekonomiavdelningen 
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§76     KS2024/147 

 
Uppföljningsrapport april 2024, Bollebygds kommun  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner uppföljningsrapport april 2024 för Bollebygds kommun. 
 

Ärendet 
Förvaltningarna har tagit fram ekonomiska prognoser för 2024. Kommunens helårsprognos är ett 
resultat på 0,9 mnkr. Det är i linje med det budgeterade resultatet på 0,9 mnkr och motsvarar ca 
0,1 procent av skatteintäkter och generella statsbidrag. Den ofördelade budgeten på 3,6 
mnkr prognosticeras att nyttjas upp till 2,6 mnkr. Av investeringsbudgeten på 71,8 mnkr så 
kommer 62,6 mnkr att nyttjas, utifrån vad som nu är känt.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner uppföljningsrapport april 2024 för 
Bollebygds kommun. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Uppföljningsrapport april 2024, Bollebygds kommun 
 §69 KSAU Uppföljningsrapport april 2024, Bollebygds kommun - information 
 Uppföljningsrapport april 2024 Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§77     KS2023/207 

 
Svar på motion (FR) om att anlita en AI-expert för genomlysning av 
kommunens verksamheter  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. Det pågår redan arbete med AI, både inom kommunen 
och i samverkan med andra aktörer (t ex Boråsregionen). Bollebygds kommuns olika 
systemleverantörer levererar t ex redan AI i både större och mindre omfattning till kommunens 
olika verksamheter. 
 

Ärendet 
Michael Plogell (FR) föreslår i en motion daterad 2023-07-02 att kommunen anlitar en expert på 
AI som får till uppdrag att göra en genomlysning av kommunens verksamheter och på grundval 
av analysen lämna förslag där verksamhet kan effektiviseras genom AI. Kommunfullmäktige har 
på sammanträde 2023-09-21, § 88, remitterat motionen till kommunstyrelsen för handläggning. 
  
AI, eller artificiell intelligens, handlar om att skapa datorprogram och system som kan utföra 
uppgifter som vanligtvis kräver mänsklig intelligens. Det handlar om att låta datorer tänka, lära sig 
och fatta beslut på liknande sätt som människor gör. AI kan användas för att lösa problem, 
förutse mönster, och automatisera uppgifter inom olika områden. AI har på senare år 
revolutionerat många aspekter av våra liv och samhället som helhet. Med sin förmåga att 
analysera enorma mängder data, identifiera mönster och fatta snabba beslut har AI blivit en 
integrerad del av många branscher och verksamheter världen över. Nedan följer en översikt över 
både fördelar och nackdelar med AI, ej knutet till just kommunala verksamheter.  
Fördelar med AI 
1. Effektivitet och produktivitet: AI kan automatisera uppgifter och processer som tidigare var 
tidskrävande och resursintensiva. Detta frigör människors tid och resurser för att fokusera på mer 
komplexa och kreativa uppgifter. 
2. Precision och kvalitet: AI-system kan utföra uppgifter med hög precision och kvalitet, vilket 
minskar risken för mänskliga fel och ökar tillförlitligheten i olika verksamheter. 
3. Dataanalys och insikter: Genom att analysera stora datamängder kan AI dra ut värdefulla 
insikter och mönster som människor kanske inte upptäcker på egen hand. Detta kan bidra till 
bättre beslutsfattande inom olika områden som hälso- och sjukvård, affärsstrategi och 
vetenskaplig forskning. 
4. Personlig anpassning: AI kan skapa personliga upplevelser och rekommendationer baserade på 
individuella preferenser och beteendemönster. Detta kan förbättra kundnöjdhet och 
användarupplevelse inom exempelvis e-handel, streamingtjänster och marknadsföring. 
5. Innovation: AI möjliggör nya innovationer och teknologiska framsteg inom en mängd olika 
områden, inklusive medicin, transport, energi och kommunikation. 
Nackdelar med AI 
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1. Arbetslöshet och omställning: Automatisering genom AI kan leda till att vissa jobb blir 
överflödiga, vilket kan leda till arbetslöshet och kräva omställning för arbetstagare som påverkas. 
2. Bristande etik och sekretess: Användningen av AI kan väcka oro kring etiska frågor, inklusive 
integritet och sekretess. Samling och analys av stora mängder personlig data kan leda till 
potentiella missbruk och integritetsintrång.  
3. Fördomar och diskriminering: AI-system är inte immuna mot fördomar och kan återspegla och 
förstärka befintliga sociala och kulturella fördomar. Detta kan leda till orättvisa beslut och 
diskriminering inom områden som rekrytering och inom rättssystem. 
4. Beroende och sårbarhet: Ett överdrivet beroende av AI-teknik kan göra samhället mer sårbart 
för störningar, t ex genom cyberattacker eller fel i systemen. Det är viktigt att t ex säkerställa 
robusthet i AI-system för att minimera risken för avbrott.  
5. Kontroll och makt: Koncentrationen av AI-makt hos ett fåtal företag eller organisationer kan 
leda till monopolliknande förhållanden och öka klyftan mellan de som har tillgång till teknologin 
och de som inte har det. Det är viktigt att främja konkurrens och reglering för att säkerställa en 
rättvis och ansvarsfull användning av AI. 
Sammanfattningsvis erbjuder AI många potentiella fördelar för samhället, men det är viktigt att 
aktivt hantera dess nackdelar och utmaningar för att säkerställa en ansvarsfull och hållbar 
integration av teknologin i våra liv, arbeten och verksamheter. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att motionen ska avslås. Motionens innehåll ligger rätt i 
tiden, men det pågår redan arbete med AI, både inom kommunen och i samverkan med andra 
aktörer (t ex Boråsregionen), därav finns ingen anledning att i nuläget ta in en AI-expert för en 
genomlysning av kommunens verksamheter. Bollebygds kommuns olika systemleverantörer 
levererar t ex redan AI i både större och mindre omfattning till kommunens olika verksamheter. 
Det är också viktigt att respektive förvaltning inom sina olika verksamhetsområden kan påverka i 
vilken takt man kan ställa om inom AI, och att eventuell omställning görs i samklang med 
personal och budget. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige avslår motionen. Det pågår redan arbete med AI, både inom kommunen 
och i samverkan med andra aktörer (t ex Boråsregionen). Bollebygds kommuns olika 
systemleverantörer levererar t ex redan AI i både större och mindre omfattning till kommunens 
olika verksamheter. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §79 KSAU Svar på motion (FR) om att anlita en AI-expert för genomlysning av 

kommunens verksamheter 
 Motion (FR) om anlitande av AI-expert 
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Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§78     KS2023/225 

 
Svar på motion (V) om framtida utbyte av kommunens sopkärl  

Beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker teknik- och servicenämndens förslag; Kommunfullmäktige bifaller 
motionen.  
 

Ärendet 
Ralf Lindberg (V) föreslår i motion daterad 2023-09-10 att istället för att förstöra ett stort antal 
fullt användbara kärl, ska kommunen erbjuda invånare att köpa kärlen till självkostnadspris. Priset 
ska då motsvara kostnader för den eventuella hantering vid uppsamling och ersättning för 
återvinning som kan uppstå. Det ska bli attraktivt och möjligt för vem som helst att köpa ett eller 
fler kärl. Bakgrunden till motionen är framtida utbyte av kommunens sopkärl. Inom 2-3 år 
kommer alla sopkärl att bytas ut då det är beslutat att Bollebygds kommun ska övergå till mer 
hushållsnära sophantering/sortering precis som övriga landet. Tusentals sopkärl ska då bytas ut 
och förstöras med förmodligen medföljande ganska stora kostnader som inte genererar något 
tillbaka. Motionären anser också att det är miljömässigt oförsvarbart att förstöra kärl som kan 
användas till så mycket annat i många år, t ex att samla regnvatten i. 
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2023-10-19, § 104, remitterat motionen till (dåvarande) 
samhällsbyggnadsnämnden, sedermera överfört till teknik- och servicenämnden. Teknik- och 
servicenämnden har behandlat motionen på sammanträde 2024-03-13, § 23, och föreslår till 
kommunfullmäktige att bifalla motionen.  
  
Teknik- och serviceförvaltningen gör följande bedömning: Motionen är värd att beakta. I 
dagsläget pågår arbetet med upphandling o.s.v gemensamt med övriga Sjuhäradskommuner och i 
det arbetet kan Bollebygds kommun ta med motionens intentioner. För att minska 
överutnyttjandet av jordens resurser så är det av vikt att se på cirkulära och resurseffektiva 
lösningar. Motionen ger möjligheter till återbruk och en förlängd livslängd på produkten. Den 
praktiska hanteringen får bli en senare fråga för förvaltningen att hantera. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker teknik- och servicenämndens förslag; Kommunfullmäktige bifaller 
motionen.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
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Beslutsunderlag 
 §80 KSAU Svar på motion (V) om framtida utbyte av kommunens sopkärl 
 §23 TSN Motion om framtida utbyte av kommunens sopkärl, 

Vänsterpartiet(TSN202432-6) 
 Motion till kommunfullmäktige i Bollebygd gällande framtida utbyte av kommunens 

sopkärl 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§79     KS2024/130 

 
Partistöd 2024 - Socialdemokraterna  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (S) för år 2024 med 
93 972 kr. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige fastställde i december 2020 bestämmelser för kommunalt partistöd i 
Bollebygds kommun. Bestämmelserna överensstämmer med kommunallagens krav kring 
partistöd – att partistöd bara betalas ut till ett parti som är en juridisk person, och som har 
mandat i kommunfullmäktige. Vidare regleras i bestämmelserna att varje parti årligen ska lämna 
en skriftlig redovisning som visar att partistödet använts för att stärka det politiska partiets 
ställning i den kommunala demokratin. Redovisningen ska avse perioden 1 januari-31 december 
och lämnas in till kommunstyrelse-förvaltningen inom angiven tid. Redovisningen ska omfatta 
både det partistöd som utbetalats under året och det partiet eventuellt har sparat från tidigare år. 
En av partiet utsedd särskild granskare ska granska om redovisningen av partiets användning av 
partistödet överensstämmer med syftet med det kommunala partistödet. Granskningsrapporten 
ska bifogas till partiets redovisning. I beslut i september 2017 beslutade fullmäktige att partistödet 
ska beslutas om kontinuerligt allteftersom enskilt parti inkommit med de handlingar som krävs, 
vilket Socialdemokraterna nu gjort. Partistödet består av ett bidrag per parti och ett bidrag per 
mandat:  
44 % av prisbasbeloppet/parti 
15 % av prisbasbeloppet/mandat 
År 2023 beräknas ett prisbasbelopp till 57 300 kr. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (S) för år 2024 med 
93 972 kr. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §71 KSAU Partistöd 2024 - Socialdemokraterna 
 Granskningsrapport Socialdemokraterna 
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Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§80     KS2024/129 

 
Partistöd 2024 - Moderaterna  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (M) för år 2024 med 
76 782 kr. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige fastställde i december 2020 bestämmelser för kommunalt partistöd i 
Bollebygds kommun. Bestämmelserna överensstämmer med kommunallagens krav kring 
partistöd – att partistöd bara betalas ut till ett parti som är en juridisk person, och som har 
mandat i kommunfullmäktige. Vidare regleras i bestämmelserna att varje parti årligen ska lämna 
en skriftlig redovisning som visar att partistödet använts för att stärka det politiska partiets 
ställning i den kommunala demokratin. Redovisningen ska avse perioden 1 januari-31 december 
och lämnas in till kommunstyrelseförvaltningen inom angiven tid. Redovisningen ska omfatta 
både det partistöd som utbetalats under året och det partiet eventuellt har sparat från tidigare år. 
En av partiet utsedd särskild granskare ska granska om redovisningen av partiets användning av 
partistödet överensstämmer med syftet med det kommunala partistödet. Granskningsrapporten 
ska bifogas till partiets redovisning. I beslut i september 2017 beslutade fullmäktige att partistödet 
ska beslutas om kontinuerligt allteftersom enskilt parti inkommit med de handlingar som krävs, 
vilket Moderaterna nu gjort. Partistödet består av ett bidrag per parti och ett bidrag per mandat: 
44 % av prisbasbeloppet/parti 
15 % av prisbasbeloppet/mandat 
År 2024 beräknas ett prisbasbelopp till 57 300 kr. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (M) för år 2024 med 
76 782 kr. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §70 KSAU Partistöd 2024 - Moderaterna 
 Granskningsrapport 2023 Moderaterna 

Skickas till 
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Kommunfullmäktige 
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§81     KS2024/161 

 
Partistöd 2024 - Centerpartiet  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (C) för år 2024 med 
42 402 kr. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige fastställde i december 2020 bestämmelser för kommunalt partistöd i 
Bollebygds kommun. Bestämmelserna överensstämmer med kommunallagens krav kring 
partistöd – att partistöd bara betalas ut till ett parti som är en juridisk person, och som har 
mandat i kommunfullmäktige. Vidare regleras i bestämmelserna att varje parti årligen ska lämna 
en skriftlig redovisning som visar att partistödet använts för att stärka det politiska partiets 
ställning i den kommunala demokratin. Redovisningen ska avse perioden 1 januari-31 december 
och lämnas in till kommunstyrelse-förvaltningen inom angiven tid. Redovisningen ska omfatta 
både det partistöd som utbetalats under året och det partiet eventuellt har sparat från tidigare år. 
En av partiet utsedd särskild granskare ska granska om redovisningen av partiets användning av 
partistödet överensstämmer med syftet med det kommunala partistödet. Granskningsrapporten 
ska bifogas till partiets redovisning. I beslut i september 2017 beslutade fullmäktige att partistödet 
ska beslutas om kontinuerligt allteftersom enskilt parti inkommit med de handlingar som krävs, 
vilket Centerpartiet nu gjort. Partistödet består av ett bidrag per parti och ett bidrag per mandat:  
44 % av prisbasbeloppet/parti 
15 % av prisbasbeloppet/mandat 
År 2024 beräknas ett prisbasbelopp till 57 300 kr. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (C) för år 2024 med 42 402 kr. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Granskningsrapport partistöd 2023 (C) 
 Partistöd 2024 - Centerpartiet 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§82     KS2024/140 

 
Begäran från teknik- och servicenämnden om investeringsmedel för 
ombyggnation kontorsplatser  

Beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker teknik- och servicenämndens förslag; Kommunfullmäktige 
bifaller äskande om investeringsbudget om 4,9 mnkr. för ombyggnation av fastighet för 
kontorsplatser till bygg- och miljöförvaltningen samt plan- och exploateringsenheten. 
Kommunfullmäktige beslutar även att om investeringsmedlen inte nyttjas fullt ut ska återstoden 
återbetalas till kommunfullmäktige. 
 

Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade under 2023 att frånträda Tingkullen och bygga om 
fastigheten på Hembygdsvägen 5 för att inhysa kontorsplatser för enheterna som tidigare suttit i 
Tingkullen. Sedan beslutet togs har ytterligare två alternativa lösningar framträtt. Alternativen har 
olika för- och nackdelar. Äskandet om 4,9 mnkr är baserat på det dyraste alternativet, men om 
något annat alternativ genomförs, återlämnas outnyttjade medel. De tre alternativen innebär olika 
ekonomiska förutsättningar.  Alla alternativ bedöms mer ekonomiska än lokalen enheterna suttit i 
tidigare. Att inte besluta att bevilja tillskottet hade inneburit, om kommunen beslutar att bygga 
om på Hembygdsvägen eller Göteborgsvägen, att övriga reinvesteringar och planerat underhåll 
hade behövt skjutas på framtiden. Det innebär i sin tur ökade driftkostnader och mindre 
handlingsutrymme för fastighetsenheten och övriga nämnder. 
  
Teknik- och servicenämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2024-04-15, § 34, och 
beslutat att föreslå kommunfullmäktige att bifalla äskande om investeringsbudget om 4,9 mnkr. 
för ombyggnation av fastighet för kontorsplatser till bygg- och miljöförvaltningen samt plan- och 
exploateringsenheten. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker teknik- och servicenämndens förslag; Kommunfullmäktige 
bifaller äskande om investeringsbudget om 4,9 mnkr. för ombyggnation av fastighet för 
kontorsplatser till bygg- och miljöförvaltningen samt plan- och exploateringsenheten. 
Kommunfullmäktige beslutar även att om investeringsmedlen inte nyttjas fullt ut ska återstoden 
återbetalas till kommunfullmäktige. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
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Beslutsunderlag 
 §81 KSAU Begäran från teknik- och servicenämnden om investeringsmedel för 

ombyggnation kontorsplatser 
 §34 TSN Äskande om investeringsmedel - ombyggnad för kontorsplatser(TSN202481-2) 
 Jämförelse Hembygdsv Göteborgsv och Stationsv(176960) 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§83     KS2024/104 

 
Årsredovisning och verksamhetsuppföljning 2023 för Södra 
Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF)  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2023 för Södra Älvsborgs 
räddningstjänstförbund (SÄRF) och att ansvarsfrihet beviljas för förbundsdirektionen samt de 
enskilda ledamöterna i densamma. 
 

Ärendet 
Förbundsdirektionen har 2024-03-15, § 23, beslutat att fastställa årsredovisning och 
verksamhetsuppföljning för år 2023 samt att tillsammans med revisionsberättelse överlämna 
årsredovisning och verksamhetsuppföljning till kommunfullmäktige i respektive 
medlemskommun för bedömning av ansvarsfrihet för direktionen. Av revisionsberättelsen 
framgår att revisionen tillstyrker att fullmäktige i medlemskommunerna beviljar ansvarsfrihet för 
direktionen samt de enskilda ledamöterna i densamma för år 2023. 
  
Verksamheten under 2023 har genomförts enligt beslutat handlingsprogram och 
verksamhetsplan. Uppföljning av årets verksamhet visar att under 2023 har de uppsatta målen 
blivit nådda till 98 %. Årets resultat visar ett överskott med 8,4 mnkr med en omsättning under 
året på 220 mnkr. Verksamheten har hög budgetföljsamhet men avvikelse mot budget är ändå +6 
% vilket beror på lägre kostnader för pension och avskrivningar samt högre ränteintäkt på 
tillgodohavande på Borås Stads Internbank. 
  
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Ulf Rapp (S) och Daniel Persson (SD) i handläggning och beslut i 
detta ärende. För Ulf Rapp (S) tjänstgör Eva Svantesson (M). För Daniel Persson (SD) tjänstgör 
Lisette Vermeulen (SD). Kommunstyrelsens andra vice ordförande Ingridh Anderén (M) går in 
som mötesordförande för Ulf Rapp (S) i detta ärende.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2023 för Södra 
Älvsborgs räddningstjänstförbund (SÄRF) och att ansvarsfrihet beviljas för förbundsdirektionen 
samt de enskilda ledamöterna i densamma. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
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Beslutsunderlag 
 §75 KSAU Årsredovisning och verksamhetsuppföljning 2023 för Södra Älvsborgs 

Räddningstjänstförbund (SÄRF) 
 Årsredovisning 2023 
 § 23 Årsredovining 2023 
 Rapport Revisorernas granskning av SÄRF årsredovisning 2023 
 Revisionsberättelse 2023 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§84     KS2024/109 

 
Årsredovisning 2023 för Boråsregionen, Sjuhärads 
kommunalförbund  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2023 för Boråsregionen, Sjuhärads 
kommunalförbund. Förbundsdirektionen och de enskilda ledamöterna i densamma beviljas 
ansvarsfrihet. 
 

Ärendet 
Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund redovisar ett överskott på 695 tkr för perioden 
2023-01-01 – 2023-12-31 jämfört med budget. Den största avvikelsen är förbundskansliet som 
redovisar ett positivt resultat om knappt 1 000 tkr, vilket härrör från högre ränteintäkter än 
budgeterat om ca 2 000 tkr samt ett budgeterat överskott om 500 tkr. En avsättning om 1 500 tkr 
har gjorts till socionomutbildning vid Borås högskola, enligt beslut i Direktionen 2023-09-
29. Navet science center uppvisar ett negativt resultat om 385 tkr vilket i sin helhet beror på en 
engångskostnad då befintligt varulager kostnadsförts. Business Region Borås, 
Dataskyddsverksamheten, Medarbetarcentrum, Vård- och omsorgscollege samt 
Närvårdskontoret redovisar balanserat resultat vilket beror på att de interna överskotten i 
verksamheterna i sin helhet överförs till 2024. Revisorerna tillstyrker att kommunfullmäktige 
beviljar ansvarsfrihet för Direktionen samt de enskilda ledamöterna. 
  
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Ulf Rapp (S) och Daniel Persson (SD) i handläggning och beslut i 
detta ärende. För Ulf Rapp (S) tjänstgör Eva Svantesson (M). För Daniel Persson (SD) tjänstgör 
Lisette Vermeulen (SD). Kommunstyrelsens andra vice ordförande Ingridh Anderén (M) går in 
som mötesordförande för Ulf Rapp (S) i detta ärende.  
  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2023 för Boråsregionen, Sjuhärads 
kommunalförbund. Förbundsdirektionen och de enskilda ledamöterna i densamma beviljas 
ansvarsfrihet. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
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Beslutsunderlag 
 §73 KSAU Årsredovisning 2023 för Boråsregionen, Sjuhärads kommunalförbund 
 Årsbokslut Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund 2023 
 Revisionsberättelse Sjuhärads kommunalförbund 2023 - Signerad 
 Bilaga 1-9 Årsbokslut 2023 
 Rapport - Granskning av Sjuhärads kommunalförbund årsbokslut 2023 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§85     KS2024/110 

 
Årsredovisning 2023 för Tolkförmedling Väst  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2023 för Tolkförmedling Väst. 
Kommunfullmäktige föreslås även bevilja ansvarsfrihet för Direktionen samt de enskilda 
ledamöterna i densamma. 
 

Ärendet 
Tolkförmedling Väst är ett kommunalförbund som bedriver språktolkförmedling och 
översättningsservice. Tolkförmedling Väst har varit i drift sedan 1 april 2013 och har totalt 43 
medlemmar; Västra Götalandsregionen samt kommunerna Alingsås, Borås, Bollebygd, Dals-Ed, 
Essunga, Falköping, Grästorp, Gullspång, Göteborg, Götene, Herrljunga, Hjo, Härryda, 
Karlsborg, Kungälv, Lerum, Lidköping, Lilla Edet, Lysekil, Mariestad, Mark, Munkedal, Mölndal, 
Orust, Partille, Skara, Skövde, Sotenäs, Strömstad, Svenljunga, Tanum, Tibro, Tidaholm, Tjörn, 
Tranemo, Trollhättan, Töreboda, Uddevalla, Ulricehamn, Vara, Vårgårda och Öckerö. 
Tolkförmedling Väst leds av en direktion (förbundsstyrelse) som består av förtroendevalda från 
medlemskommunerna och Västra Götalandsregionen. Bollebygds kommun är medlem i 
Tolkförmedling Väst sedan 1 januari 2019. 
  
Enligt § 16 i förbundsordningen, som samtliga medlemmar godkänt innan inträdet i förbundet, 
ska alla medlemskommuner godkänna årsredovisningen och besluta om ansvarsfrihet för 
direktionen. Bollebygds kommun har därför fått förbundets årsredovisning 2023 för 
godkännande. Direktionen beslutade på sammanträde 2024-03-22, § 550, att godkänna 
årsredovisningen för 2023 och översända den till medlemmarna för godkännande och prövning 
av ansvarsfrihet. Årsredovisningen innehåller bland annat en förvaltningsberättelse med 
genomgång av verksamhetsmål och måluppfyllelse. Förbundsordningen reglerar att förbundets 
årliga kostnader minst ska täckas av årets intäkter. Förbundet ska debitera medlemmarna för 
utförda tjänster enligt självkostnadsprincipen. 
  
Översikt över verksamhetens utveckling: De senaste åren, med undantag för 2020 på grund av 
pandemin, har efterfrågan på tolk ökat. Under 2023 har dock efterfrågan sjunkit och kommer 
sannolikt att plana ut de kommande åren då inflödet av nya tolkbehövande är avsevärt mindre. 
Det minskade inflödet har en koppling till såväl Sveriges som Europas mer slutna gränser. 
Förbundet har under året haft oväntat höga konsultkostnader på grund av ett antal pågående 
juridiska ärenden, vilket har bidragit till ett negativt resultat för året. Under 2022 påbörjades 
investeringen av ett nytt bokningssystem vilket var färdigställt under 2023. Total investering 
uppgår till 8,3 miljoner, varav 7 mkr har investerats under 2023. 
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Jäv 
På grund av jäv deltar Lisette Vermeulen (SD) inte i handläggning och beslut i detta ärende.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2023 för 
Tolkförmedling Väst. Kommunfullmäktige föreslås även bevilja ansvarsfrihet för Direktionen 
samt de enskilda ledamöterna i densamma. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §76 KSAU Årsredovisning 2023 för Tolkförmedling Väst 
 Årsredovisning 2023 
 Revisionsberättelse 
 Protokollsutdrag 
 Internkontrollrapport 
 Sakkunnigas yttrande 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§86     KS2024/105 

 
Årsredovisning 2023, Stiftelsen Bollebygds hyresbostäder  

Beslut 
Kommunstyrelsen rekommenderar att kommunfullmäktige godkänner Stiftelsen Bollebygds 
hyresbostäders årsredovisning för 2023. 
 

Ärendet 
Stiftelsen Bollebygds hyresbostäder (Bollebo) har upprättat årsredovisning för 2023. Enligt 
revisionsberättelsen har årsredovisningen upprättats i enlighet med årsredovisningslagen. Årets 
resultat för stiftelsen var 4,3 mnkr före skatt och 3,5 mnkr efter skatt, vilket är 0,3 mnkr sämre än 
2022. Enligt stiftelsens stadgar ska kommunfullmäktige före juni månads utgång fatta beslut om 
man kan godkänna årsredovisningen. 
  
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Beatrice Ekelund (S), Stefan Hederdal (M) och Cecilia Carlhson (KD) i 
handläggning och beslut i detta ärende. För Beatrice Ekelund (S) tjänstgör Eva Svantesson (M). 
För Stefan Hederdal (M) tjänstgör Rose-Marie Grune (MP).  
  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen rekommenderar att kommunfullmäktige godkänner Stiftelsen Bollebygds 
hyresbostäders årsredovisning för 2023. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §74 KSAU Årsredovisning 2023, Stiftelsen Bollebygds hyresbostäder (Bollebo) 
 Årsredovisning 2023 med underskrifter 
 RB 13.2.A_Stiftelse ÅR med styrelse o förtroendevald 2023 (003) 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§87     KS2024/75 

 
Samverkansavtal e-arkiv i Sjuhärad  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner samverkansavtal e-arkiv i Sjuhärad. 
 

Ärendet 
Ett e-arkiv är en funktion för långtidsbevarande och hållbar hantering av digital information som 
består av en teknisk lösning för långtidsbevaring (hädanefter kallat Systemet) samt en förvaltande 
organisation. Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund driver sedan hösten 2022 ett projekt 
tillsammans med kommunerna Ulricehamn, Tranemo, Herrljunga, Vårgårda, Bollebygd, Mark 
och Svenljunga med syfte att införa ett gemensamt e-arkiv i samtliga organisationer. Projektet är 
planerat för tre år med slutrapportering kring sommaren 2025. Samverkansavtalet har tagits fram 
inom styrgruppen för projektet och behandlats i kommunchefsnätverket i januari 2024. 
  
Ett elektroniskt arkiv är en förutsättning för kommunernas digitaliseringsarbete. Många 
arbetsprocesser är idag helt digitala och kommunernas information sparas i verksamhetssystem 
som inte är skapta för långtidsbevarande. Samverkansavtalet säkerställer en långsiktig förvaltning 
av Systemet och möjliggör för värdkommunen - Ulricehamns kommun - att genomföra 
nödvändiga rekryteringar. Samverkansavtalet kommer från och med 2026-01-01 att finansiera två 
heltidstjänster i Ulricehamns kommun med ansvar för e-arkivet inklusive stöd till 
samverkanskommunerna i frågor om elektronisk arkivering. E-arkivarie kommer att rekryteras 
under 2024 medan IT-resurs kommer att rekryteras efter att upphandlingen av Systemet är 
slutförd. Samtliga kostnader fram till 2025-12-31 tas av projektet och kommer inte att belasta 
kommunerna ytterligare. 
  
Den långsiktiga finansieringen av förvaltningsorganisationen baseras på en fast avgift per 
kommun samt en rörlig del utifrån kommuninvånarantal. Kostnader för Systemet, dess drift och 
kopplingar/ integrationer mellan verksamhetssystem och Systemet täcks inte av 
fördelningsnyckeln i samverkansavtalet. 
  
Samverkansavtalet reglerar kostnaden för förvaltningsorganisationen, det vill säga två 
heltidstjänster i Ulricehamns kommun. Kostnaden fördelas mellan parterna enligt en 
fördelningsnyckel bestående av en fast avgift motsvarande 15 % av den totala kostnaden, 
fördelad på respektive part, samt en rörlig avgift baserad på befolkningsuppgift den 1 juli 
föregående år, hämtad från Statistiska Centralbyrån (SCB).  
Beräknad kostnad i kronor, 2024 års kostnadsnivå: 
  Fast avgift Rörlig avgift Totalt 
Bollebygd 44 558 150 234 194 791 
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Herrljunga 44 558 146 699 191 256 
Mark  44 558 544 376 588 933 
Svenljunga 44 558 166 141 210 698 
Tranemo 44 558 183 815 228 373 
Ulricehamn  44 558 387 072 431 630 
Vårgårda 44 558 189 118 233 675 
Summa  311 904 1 767 454 2 079 358 
  
Utöver kostnaden för samverkansavtalet/förvaltningsorganisationen tillkommer kostnader i 
respektive kommun för Systemet och dess drift samt kopplingar mellan kommunens 
verksamhetssystem och Systemet. Efter kartläggning av andra kommuners och organisationers 
kostnad för e-arkiv är uppskattningen att kostnaden för System och drift kommer att uppgå till 
omkring 100 tkr/år och kommun. 
  
Kopplingar/integrationer mellan Systemet och kommunens verksamhetssystem varierar 
beroende på system och kan uppgå till mellan 20 tkr och 80 tkr eller mer. Den kostnaden kan 
minskas om flera kommuner har samma system och delar på kostnaderna. Respektive kommun 
avgör själva i vilken takt man vill ställa av till e-arkivet. Samtliga kostnader uppkommer efter e-
arkivsprojektets slut, det vill säga från och med 2026-01-01. Driftkostnaden är något som måste 
med i fullmäktiges ram till kommunstyrelsen, i budgetarbetet inför 2026. Upphandlingen av 
Systemet genomförs under 2024 vilket innebär att faktiska kostnader för System och drift 
kommer att kunna redovisas under 2025 inför respektive kommuns budgetprocess. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige godkänner samverkansavtal e-arkiv i Sjuhärad. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 
  
 

Beslutsunderlag 
 §77 KSAU Samverkansavtal e-arkiv i Sjuhärad 
 Samverkansavtal e-arkiv i Sjuhärad 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§88     KS2024/95 

 
Samverkansavtal inom tillsynsområdena alkohol, tobak och 
receptfria läkemedel  

Beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker bygg- och miljönämndens förslag; Kommunfullmäktige godkänner 
samverkansavtal benämnt ”Avtalssamverkan inom tillsynsområdena alkohol, tobak och receptfria 
läkemedel” mellan Marks kommun och Bollebygds kommun. Kommunfullmäktige delegerar till 
bygg- och miljönämnden att göra mindre revideringar i avtalet, för de fall där avtalets syfte eller 
innehåll inte väsentligen ändras. 
 

Ärendet 
Från och med den 1 juli 2018 finns det en generell rätt till kommunal avtalssamverkan i 
kommunallagen (9 kap 37 §). De förvaltningar i Sjuhärads kommuner som ansvarar för 
myndighetsutövning, ser fördelar med att ha möjlighet till kommunal avtalssamverkan. Ett förslag 
till avtal har arbetats fram. Enligt 9 kap 37 § kommunallagen får en kommun ingå avtal om att 
någon av dess uppgifter helt eller delvis ska utföras av en annan kommun (avtalssamverkan). 
Sveriges kommuner och regioner (SKR) tog i september 2019 fram ett underlag i syfte att 
underlätta för kommuner och regioner att nyttja möjligheterna till avtalssamverkan. 
  
Avtalet omfattar myndighetsutövning inom område tobak, alkohol samt receptfria 
läkemedel. Uppdragstagaren har rätt till ersättning från den andra kommunen för sitt arbete, 
vilket regleras i förslag till avtal. Samverkan finns idag inom miljö- och hälsoskyddsområdet, 
livsmedelsområdet och plan- och bygglagens område mellan kommuner inom Sjuhärad. 
Kommunfullmäktige godkände det samverkansavtalet i juni 2020. Detta avtal är enkelriktat där 
kommunen är uppdragsgivaren och samverkande kommun är uppdragstagaren. 
  
Bygg- och miljöförvaltningen bedömer att avtal bör tecknas för att minska sårbarheten samt att 
arbetsområdena kräver stor insats i förhållande till få objekt och ärenden. Bygg. och 
miljönämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2024-03-18, § 42, och beslutat 
följande: Bygg- och miljönämnden beslutar att översända samverkansavtal benämnt 
”Avtalssamverkan inom tillsynsområdena alkohol, tobak och receptfria läkemedel” mellan Marks 
kommun och Bollebygds kommun till kommunfullmäktige för godkännande. Bygg- och 
miljönämnden föreslår kommunfullmäktige att mindre revideringar i avtalet kan delegeras till 
bygg- och miljönämnden, för de fall där avtalets syfte eller innehåll inte väsentligen ändras. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker bygg- och miljönämndens förslag; Kommunfullmäktige godkänner 
samverkansavtal benämnt ”Avtalssamverkan inom tillsynsområdena alkohol, tobak och receptfria 
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läkemedel” mellan Marks kommun och Bollebygds kommun. Kommunfullmäktige delegerar till 
bygg- och miljönämnden att göra mindre revideringar i avtalet, för de fall där avtalets syfte eller 
innehåll inte väsentligen ändras. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §78 KSAU Samverkansavtal inom tillsynsområdena alkohol, tobak och receptfria 

läkemedel 
 BMN-2024-560-4-§42 protokollsutdrag BMN 2024-03-18 
 Avtal, samverkan inom tillsynsområdena alkohol tobak receptfria läkemedel 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§89     KS2024/74 

 
Trafikverkets åtgärdsprogram för omgivningsbuller 2024-2028 - 
yttrande  

Beslut 
Kanslichef får i uppdrag att svara Trafikverket enligt synpunkter i tjänsteskrivelse, genom bifogad 
(till ärendet) svarsmall. 
 

Ärendet 
Trafikverket översänder förslag till Trafikverkets åtgärdsprogram som är upprättat i enlighet med 
Förordning (2004:675) om omgivningsbuller. Trafikverket har valt att ta fram ett åtgärdsprogram 
som även omfattar statliga vägar och järnvägar utanför de sträckor och kommuner som omfattas 
av förordningen. Åtgärdsprogrammet behandlar även vibrationsstörningar. Synpunkter på 
förslaget ska ha kommit in till Trafikverket senast 31 maj 2024 (förlängd svarstid). Synpunkter 
skickas in elektroniskt via e-post, genom bifogad (till ärendet) svarsmall. 
  
I kommunstyrelseförvaltningens handläggning av ärendet är synpunkter inhämtat från bygg- och 
miljöförvaltningen; Hänsyn behöver tas till kommunens planering och samhällsutveckling, särskilt med fokus 
på bostäder och andra störningskänsliga lokaler, för en god bebyggd miljö. Bygg- och miljönämnden kan bedriva 
tillsyn enligt miljöbalken, men är även styrda av inte kunna ställa ytterligare krav om nyare detaljplan finns för 
området och det av planbeskrivningen framgår att beräknade bullervärden inte överskrids. Därav är tidig dialog 
och samrådsprocesser viktiga verktyg. Åtgärdsprogrammet bedöms fånga in åtgärder på både kort och lång sikt för 
en god bebyggd miljö, idag och framåt. Programmet beskriver att arbetet görs enhetligt och med god ekonomisk 
hushållning, med samhällsnytta i fokus. 
  
Även teknik- och serviceförvaltningen är tillfrågad om synpunkter men har valt att avstå då man 
inte har något man vill påtala i ärendet. Kommunstyrelsens plan- och exploateringsenhet lämnar 
följande synpunkt: Åtgärdsprogrammet bedöms ta hänsyn till så väl internationella som nationella 
regler och mål. Programmet visar sedan hur de appliceras i lokala projekt, i både befintliga och 
framtida. Bollebygds kommun har tät dialog med Trafikverket gällande planering och 
samhällsutveckling enligt principen; 
1. Planera och bygg rätt 
2. Åtgärda källan 
3. Skydda de mest utsatta 
  
Bollebygds kommun stöttar Trafikverket i mark- och åtkomstfrågor liksom med handläggning av 
olika typer av ärenden för att Trafikverket ska kunna utföra åtgärder för minskat buller och 
dämpning av vibrationer. 
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Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kanslichef får i uppdrag att svara Trafikverket enligt synpunkter i tjänsteskrivelse, genom bifogad 
(till ärendet) svarsmall. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §72 KSAU Trafikverkets åtgärdsprogram för omgivningsbuller 2024-2028 
 Missiv_2024-02-29 
 Åtgärdsprogram_BoV_2024-2028_remissversion_2024-02-28 

Skickas till 
Kanslichef 
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§90     KS2024/83 

 
Remiss; Riktlinjer bostadsförsörjning - yttrande till Marks kommun  

Beslut 
Kommunstyrelsen ser positivt på Marks kommuns arbete kring bostadsförsörjning och ställer sig 
positiv till kommunens förslag till riktlinjer för bostadsförsörjning. 
 

Ärendet 
Enligt Lag (2000:1383) om kommunernas bostadsförsörjningsansvar är det varje kommuns 
ansvar att med riktlinjer planera för bostadsförsörjningen i kommunen. Förslag till riktlinjer för 
bostadsförsörjning för mandatperioden 2022–2026 har tagits fram av Marks 
kommun. Riktlinjerna baseras på av den demografiska utvecklingen, marknadsförutsättningar och 
vilka bostadsbehov som inte tillgodoses på den lokala bostadsmarknaden. I förslaget finns 
kopplingar till kommunens redan antagna mål och planer och program, i första hand 
översiktsplanen från 2017. Därutöver innehåller förslaget mätbara indikatorer som ska underlätta 
uppföljningen av arbetet med bostadsförsörjningen. Bollebygds kommun inbjuds att yttra sig 
över förslaget till riktlinjer. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen ser positivt på Marks kommuns arbete kring bostadsförsörjning 
och ställer sig positiv till kommunens förslag till riktlinjer för bostadsförsörjning. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen ser positivt på Marks kommuns arbete kring bostadsförsörjning och ställer sig 
positiv till kommunens förslag till riktlinjer för bostadsförsörjning. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §59 KSAU Remiss; Riktlinjer bostadsförsörjning - yttrande till Marks kommun 
 Förslag till nya riktlinjer för bostadsförsörjning, Marks kommun 

Skickas till 
Kommunstyrelsen Marks kommun 
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§91 

Redovisning av delegeringsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisning av delegeringsbeslut. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har överlämnat sin beslutanderätt till utskott, förtroendevalda och 
tjänstepersoner i kommunen enligt kommunstyrelsens antagna delegeringsordning, 2024-02-27, § 
26. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att 
kommunstyrelsen ska ompröva eller fastställa delegeringsbesluten. Däremot kan 
kommunstyrelsen återkalla lämnad delegering. Delegeringslistor och beslut finns tillgängliga hos 
kommunstyrelseförvaltningen. 
  
Protokoll 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll finns på Bollebygds kommuns hemsida: 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-08. 

Delegeringsbeslut 
 KS2429922 KS2024/68-2  Ansökan om omprövning av Erikstorp GA:5 
 KS2429929 KS2024/106-1  Ansökan om fastighetsreglering gällande Flässjum 2:4 
 KS2429948 KS2024/122-1  Överenskommelse servitut väg 
 KS2429949 KS2024/106-2  Överenskommelse fastighetsreglering Flässjum 2:4 
 KS2429960 KS2024/139-1  Fullmakt för samordnad upphandling 
 KS2429962 KS2024/96-1  Upphandling av Juridiska tjänster 
 KS2430036 KS2024/156-1  Flässjum 1:168 Ansökan om ledningsrätt 
 KS2430065 KS2024/150-1  Sjuhäradsleden nyttjanderättsavtal 
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§92 

Meddelanden 

Anmälningar 
 KS2430010 KS2024/151-1  Missiv grundläggande granskning 2023-Bollebygd 
 KS2430011 KS2024/151-2  Bollebygds kommun - Grundläggande granskning 

2023 
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§93 

Information från politiska uppdrag 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Ulf Rapp (S) informerar bland annat om uppsiktspliktsmöte med utbildningsnämnden, samt om 
budgetdag i början av maj. Företagsbesök har gjorts på Lyckåsen och Alfredssons Blommor bl a. 
  
Ingridh Anderén (M) informerar bland annat om kulturpolitiskt nätverksmöte, samt 
frukostmöte/företagsmöte på Flügger AB. Info om Äldremässan på Bollegården. 
  
Daniel Persson (SD) informerar om senaste mötet med Delregionala nämnden Södra. 
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§94 

Kommundirektören informerar 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Kommundirektör Monica Holmgren informerar bland annat om att ny enhetschef på teknik- och 
serviceförvaltningens VA/Gata har tillsatts. Info lämnas även om test/utskick av phishingmail till 
kommunens alla förtroendevalda.  
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